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PISMO 
w sprawie odpowiedzi Ministra Cyfryzacji na petycję 

Z dużą uwagą zapoznaliśmy się z odpowiedzią Pana Ministra z dnia 3 sierpnia 2024 roku, 

sygn.: BM.WBKN.053.35.2024 na petycję złożoną przez Fundację Panoptykon oraz Fundację 

„Internet. Czas Działać!”, dotyczącą wykorzystywania technologii śledzących na stronach 

internetowych prowadzonych przez organy administracji publicznej. 

Doceniamy, że Ministerstwo Cyfryzacji dostrzega wagę zagadnień, które poruszyliśmy oraz że 

chce podjąć działania mające na celu dostosowanie regulacji do współczesnych wyzwań 

w obszarze ochrony prywatności. 

Na wstępie należy podkreślić, że naszym zdaniem wnioski ze wspomnianych w odpowiedzi 

konsultacji w zakresie korzystania z Google Analytics, które potwierdziły, że operator serwisu 
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gov.pl/samorzad.gov.pl nie ma wpływu na przetwarzanie przez Google danych (np. do celów 

profilowania), mają charakter uniwersalny i mogą być z dużą dozą prawdopodobieństwa wspólne 

dla polskich urzędów i instytucji. 

Jednocześnie stale podkreślamy, że wykorzystywanie narzędzi wielkich korporacji internetowych 

wiąże się z wyzwaniami nie tylko w zakresie ochrony prywatności, w tym ochrony danych 

osobowych, ale także w zakresie budowania suwerenności cyfrowej. Państwo bowiem powinno 

opierać się na infrastrukturze, którą faktycznie kontroluje, a nie pożycza. 

Modelowym przykładem jest gmina Stary Sącz1, która korzysta z własnej platformy wideo do 

transmitowania obrad rady gminy, co wiąże się ze zbieraniem wizerunków osób biorących udział 

w obradach sesji oraz treści ich wypowiedzi. 

Uważamy, że wypracowanie wytycznych w zakresie wykorzystywania technologii śledzących jest 

niezbędne do wprowadzenia i ujednolicenia wysokich standardów działania instytucji publicznych 

w tym obszarze. Chcemy uniknąć sytuacji, w której jedyną możliwością wprowadzenia takich 

standardów będzie składanie skarg na administratorów poszczególnych stron do Urzędu 

Ochrony Danych Osobowych. Według naszej najlepszej wiedzy wskazany urząd i tak jest już 

znacząco obciążony, a kolejne skargi mogłyby negatywnie wpłynąć na jego zdolność do 

skutecznego działania. 

Pan Minister słusznie wskazał w odpowiedzi, że art. 173 Prawa telekomunikacyjnego określa 

warunki prawidłowo uzyskanej zgody abonenta lub użytkownika końcowego na przechowywanie 

informacji lub uzyskiwanie dostępu do informacji już przechowywanej w telekomunikacyjnym 

urządzeniu końcowym abonenta lub użytkownika końcowego, w związku z czym ocena 

zgodności z prawem stosowanych rozwiązań na stronach internetowych pozostaje w gestii 

Prezesa Urzędu Komunikacji Elektronicznej. Zwracamy jednak uwagę, że ani przywołany wyżej 

przepis, ani kolejne przepisy Prawa telekomunikacyjnego, nie przewidują ścieżki skargowej do 

Prezesa UKE w zakresie naruszeń prawa przez platformy internetowe. Jakiekolwiek 

postępowanie wobec administratora strony internetowej stosującego sprzeczne z prawem 

praktyki może zostać wszczęte wyłącznie z inicjatywy organu, który nie ma obowiązku podjęcia 

działań nawet w przypadku otrzymania zgłoszenia od użytkownika strony internetowej. 

Z publicznie dostępnych informacji wynika, że Prezes UKE nie wszczął ani jednego takiego 

postępowania.  

Uważamy, że konieczność rozwiązania problemu wykorzystywania technologii śledzących na 

stronach administracji publicznej wymaga współpracy szerokiego grona interesariuszy. Dlatego 

cieszymy się z możliwości omówienia tych kwestii na zapowiedzianym przez Pana Ministra 

spotkaniu. 

                                                 
1 https://video.starysacz.um.gov.pl/ 

https://video.starysacz.um.gov.pl/
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Prosimy o potwierdzenie daty i godziny spotkania, abyśmy mogli odpowiednio 

przygotować się do dyskusji i wnieść nasze uwagi. Jednocześnie zwracamy się z prośbą 

o udostępnienie dokumentacji/wniosków z przeprowadzonych przez Ministerstwo 

Cyfryzacji konsultacji dotyczących wykorzystywania Google Analytics na stronie Portal 

RP. 
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Do wiadomości: 

1. Prezes Urzędu Ochrony Danych Osobowych 

2. Prezes Urzędu Komunikacji Elektronicznej 

 

 

 


